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PROTOKÓŁ nr LI/2018 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 25 września 2018 r. w godzinach 10:00 – 12:30 

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach. 

  

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Andrzej Paweł Chuchnowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De – Mezer 

5. Zbysław Wojciech Grajek 

6. Jacek Juszkiewicz  

7. Bożena Maria Kamińska   

8. Zdzisław Koncewicz 

9. Karol Korneluk  

10. Stanisław Kulikowski 

    11.  Kamil Lauryn 

    12. Andrzej Łuczaj 

    13. Wojciech Malesiński    

    14. Józef Wiesław Murawko 

    15. Wojciech Pająk  

    16. Zdzisław Przełomiec 

    17. Anna Ruszewska  

    18. Sławomir Jan Szeszko 

    19. Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

    20. Andrzej Turowski 

    21. Piotr Wasiukow.  

 

 Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył LI sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady:  Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek- 

Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk,  
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Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka- Sekretarza Miasta,  

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 

związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 21 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.   

Zdzisław Przełomiec poinformował, że dnia 10.09.2018 r. do Biura Rady Miejskiej w Suwałkach 

wpłynęło Postanowienie Komisarza Wyborczego w Suwałkach z dnia 6 września 2018 r. w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej  Ireny Bożeny Schabieńskiej. 

Dodał również, że mandat radnego po rezygnacji Pani Ireny Bożeny Schabieńskiej nie zostanie 

uzupełniony o następną osobę z listy ponieważ w przypadku wygaśnięcia mandatu radnego               

w okresie 6 miesięcy przed zakończeniem kadencji, składu Rady nie uzupełnia się. 

Obwieszczenie Komisarza Wyborczego stanowi załącznik nr 6 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Poinformował, że na wniosek Prezydenta Miasta – ujęty w planie pracy Rady Miejskiej we 

wrześniu temat „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 

2019 r.” – procedowany będzie w październiku br. Prawdopodobny termin ostatniej sesji VII 

Kadencji to 17 październik 2018 r. o godz. 15:00. 

Pismo stanowi załącznik nr 7 

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego  jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr L/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  30 sierpnia 2018 

roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                  

w Suwałkach od dnia  30 sierpnia  2018 r.   

5. Informacja z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2018 r. 

6. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w  Suwałkach za okres kadencji 2014-

2018. 

7. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej             

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

rok 2019. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w Domu Dziennego Pobytu Kalinka”. 

10. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych 

w roku 2018 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  nadania statutu 

Suwalskiemu Ośrodkowi Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach. 

12. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu zapobiegania 

przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 

2019-2022. 

13. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie aktualności „Studium uwarunkowań                          

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk” i miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie miasta Suwałk. 

14. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk”. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Suwałk na rzecz Województwa Podlaskiego. 

17. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie prawa 

własności nieruchomości z zasobu Gminy Miasta Suwałk w celu zwolnienia się                         

z zobowiązania zapłaty świadczenia pieniężnego. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie prawa 

własności nieruchomości z zasobu Gminy Miasta Suwałk w celu zwolnienia się                         

z zobowiązania zapłaty odszkodowania. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany Statutu Miasta Suwałk. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Alicji K. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018 – 2038. 

24. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

25. Wnioski i oświadczenia radnych. 

26. Zamknięcie obrad. 

 

  Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr L/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                                        

29 sierpnia 2018 roku.     

      

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z L sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 
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mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 24 września 2018 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr L/2018 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  30 sierpnia 2018 roku.   

 Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

                   

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  30 sierpnia 2018 roku została 

przyjęta.  

 

Ad pkt. 5 

Informacja z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2018 r. 

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowa Informacja była przedmiotem 

posiedzenia Komisji   Finansowo – Budżetowej w dniu 20 września br.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

Poinformował również, że uchwałą nr RIO.V-00320-114/18 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 24 sierpnia 2018 r. wydana została opinia 

pozytywna. 

Uchwała Nr V-00320-14/18 z dnia 24.08.2018 r. stanowi załącznik nr 10. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja z wykonania budżetu miasta za I półrocze 

2018r.  została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w  Suwałkach za okres kadencji 

2014-2018 

Sprawozdania stanową załączniki nr 11-16 do protokołu. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 48 Statutu Miasta na koniec kadencji Rady 

komisje przedstawiają na sesji sprawozdania ze swej działalności. Materiał został przyjęty 

przez poszczególne Komisje Rady Miejskiej oraz został dostarczony w materiałach sesyjnych. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Zdzisław Przełomiec stwierdził, że  Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej  za 

okres kadencji 2014-2018 zostały przyjęte. 

 

Ad pkt. 7 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej               

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk                                  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019. 

Informacja stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu uchwały Rady Miejskiej  w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019 była przedmiotem 

posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 17 września br., Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 17 września br., Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego w dniu 18 września br., Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 19 września 

br. oraz Komisji Finansowo-Budżetowej w dniu 20 września br. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019 została przyjęta. 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2019. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 18 do protokołu. 

Prezydent zaproponował utworzenie Centrum Wolontariatu dla Seniorów, którego działania nie 

ograniczały by się do przeprowadzania drobnych napraw w mieszkaniach, ale również skupiało by 

się na załatwianiu potrzeb życiowych takich jak zapisywanie do lekarza czy robienie drobnych 

zakupów. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr  19 do protokołu. 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji 

– załącznik nr 20 do protokołu. 
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Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji –załącznik nr 21 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 22 do protokołu. 

Stanisław Kulikowski – Przewodniczący Komisji Kultury, Sporty i Turystyki przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 23  

Anna Ruszewska poinformowała, że jest inicjatorką autopoprawki polegającej na 

wprowadzeniu Programu „Złota Rączka dla Seniorów”; program skierowany był by do osób 

starszych i niepełnosprawnych, które ukończyły 60 rok życia i polegał by na niesieniu pomocy 

w drobnych w domowych, nie wymagających natychmiastowej interwencji i specjalistycznej 

wiedzy. 

Czesław Renkiewicz nadmienił, że rozszerzył swoją autopoprawkę o większy zakres 

wolontariatu.  

Więcej głosów w dyskusji nie zanotowano. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  21 radnych   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

 

jednogłośnie została  podjęta z autopoprawką 

Uchwała Nr LI/620/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25września 2018 r. 

w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia                     

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019 

- stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w Domu Dziennego Pobytu Kalinka”. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 25 do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr  26 do protokołu 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 27 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono  
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    21 radnych   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

 Jednogłośnie została  podjęta wraz z autopoprawką 

Uchwała Nr LI/621/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Domu Dziennego 

Pobytu „Kalinka” 

       - stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 

realizowanych w roku 2018 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 29 do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr  30 do protokołu 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 31 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21  radnych   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

Jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr LI/622/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie  określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2018 ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

- stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania statutu 

Suwalskiemu Ośrodkowi Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 33 do protokołu. 
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Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 34 do protokołu  

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21  radnych   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr LI/623/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie statutu Suwalskiemu Ośrodkowi Doskonalenia 

Nauczycieli w Suwałkach 

  - stanowi załącznik nr 35 do protokołu 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2019-2022. 
 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 36 do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 37 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21  radnych   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr LI/624/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie uchwalenia Miejskiego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2019-2022 

                                        - stanowi załącznik nr 38 do protokołu 
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Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie aktualności „Studium uwarunkowań                          

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk” i miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie miasta Suwałk. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 39 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz- Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 40 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21  radnych   

 przeciw       –    0  

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr LI/625/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie aktualności „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Suwałk” i miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego obowiązujących na terenie miasta Suwałk 

- stanowi załącznik nr 41 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk”. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 42 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz- Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 43 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie  nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  21  radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 
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Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr LI/626/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk” 

- stanowi załącznik nr 44 do protokołu 

 

Ad pkt. 15 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że Radni, którzy chcą zabrać głos w innych tematach niż 

sprawy zasadnicze dotyczące miasta i ich mieszkańców mogą to uczynić w punkcie 25 

– Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Bogdan Bezdziecki  

1. Radny w imieniu mieszkańców bloku przy ul. Sejneńskiej 22, będącego w zasobach ZBM 

TBS, zapytał o sytuację lokatorów podczas trwania remontu generalnego budynku, pytając 

jednocześnie czy osoby tam mieszkające będą zakwaterowane do lokali zastępczych. 

2. Radny zapytał, czy Prezydent Miasta oraz Zastępcy Prezydenta wykorzystują i wykorzystają  

urlopy wypoczynkowe i czy wiadomym jest jakie ekwiwalenty za niewykorzystane urlopy będą 

wypłacone. 

3.  Radny zasygnalizował brak pisemnej odpowiedzi  na pismo z dnia  28 sierpnia br. dot.  

interpelacji wystosowanej na posiedzeniu XLVIII Rady Miejskiej  w dniu 25 lipca br. w sprawie 

środków finansowych wydatkowanych na zlecenia reklamowe, ogłoszenia, programy 

promocyjne i audycje sponsorowane w lokalnych mediach. 

 

Andrzej Łuczaj 

1. Radny zapytał, powołując się na Zarządzenie Prezydenta Miasta Suwałk  nr 136/2011                     

w sprawie zasad najmu lokali użytkowych oraz dzierżawy gruntów z gminnego zasobu 

nieruchomości ma okres do lat 3, dlaczego stawka minimalna określona na 0,25 gr za metr 

kwadratowy, w latach następnych wzrosła do 0,35 groszy za metr kwadratowy. Radny stwierdził, 

że Zarządzenie Prezydenta z dnia 30 stycznia br. wprowadziło 500% podwyżkę i umowy 

dzierżawy zawierają stawkę w wysokości 2 zł za metr kwadratowy. Nadmienił, że stawki 

minimalne mogą być waloryzowane raz w roku kalendarzowym o średni wskaźnik cen 

podawany przez Prezesa GUS. Zapytał, czy zmiany stawki są zgodne z przepisami prawa. 

2. Radny poruszył kwestie dzierżawy pasa ziemi należącego do Miasta, usytuowanego pomiędzy 

torami kolejowymi a działkami mieszkańców ul. Klasztornej. Stwierdził, że samorząd nie 

interesuje się zagospodarowaniem tego miejsca, a brak planu zagospodarowania przestrzennego 

uniemożliwia mieszkańcom tej ulicy zakupu tego terenu. Stawki za dzierżawę wzrosły ogromnie. 

Radny zapytał dlaczego osoby dbające o własność Miasta mają z tytułu użytkowania tego terenu 

opłacić 1000 zł opłaty rocznej. Radny poinformował, że w tej sprawie złożył pismo do 

Prezydenta Miasta z 39 podpisami  mieszkańców ul. Klasztorna  i poprosił o odpowiedź na 

piśmie do dnia 21 października br. 
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Zdzisław Ścięgaj 

1. Radny zapytał o możliwość przedłużenia kursów – szczególnie linii nr 14- do Krzywólki. 

Stwierdził, że autobusy zatrzymują się na pętli przy Szpitalu Wojewódzkim przy ul. Szpitalnej. 

Dla osób mieszkających przy ul. Krzywólka jest to duży problem dotrzeć do przystanku przy 

szpitalu, szczególnie w weekendy, kiedy to połączenia są rzadsze. 

2. Radny zapytał, czy Miasto Suwałki będzie uczestniczyło w Narodowym Marszu 

Niepodległości w Warszawie organizowanym przez Prezydenta RP Andrzeja Dudę dla uczczenia 

100-lecia odzyskania niepodległości.  

 

Karol Korneluk 

1. Radny zapytał jak wygląda proces pozyskiwania partnerów do programu Suwalskiej Karty 

Mieszkańca; w chwili obecnej jest 23 partnerów programu. W umowie z partnerami widnieje 

zapis o minimum 10% zniżce udzielonej przez te instytucje/osoby. Zapytał o możliwość ustalenia 

innych warunków przystąpienia do Programu; jako przykład podał ewentualne przystąpienie 

stacji paliw- w tym przypadku udzielenia zniżki 10% byłoby zbyt duże. 

2. Radny zapytał, jakie nakłady finansowe poniósłby Samorząd gdyby komunikacja miejska dla 

wszystkich seniorów byłaby bezpłatna.    

3. Radny zapytał, czy jest możliwość zwiększenia stojaków rowerowych przed  suwalskimi 

szkołami oraz czy w tej sprawie przeprowadzany był audyt przez oficera rowerowego. 

4. Radny stwierdził, że na ulicy Reja w Suwałkach kierowcy znacznie przekraczają prędkość,  

stwarzając tym samym ogromne niebezpieczeństwo. Zapytał, czy istnieje możliwość 

skierowania sprawy do odpowiednich służb, żeby problem rozwiązać.   

5. Radny zapytał, czy w związku z uszczupleniem zakresu działania Suwalskiego Ośrodka 

Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach, będzie konieczne uszczuplenie jego budżetu i stanu 

zatrudnienia. 

 

Andrzej Paweł Chuchnowski 

Radny poinformował, że zabytkowy zegar  słoneczny znajdujący się w Parku Konstytucji 3 Maja 

odmierza nieprawidłowy czas. Po przeprowadzonej konserwacji w 2005 r. wskazuje czas dla 

miejscowości odległej od Suwałk o 400 km. Zaapelował o przesunięcie zegara aby  wskazywał 

prawidłowy czas. 

 

Zbysław Wojciech Grajek 

1. Radny zaapelował o zapisanie w przyszłorocznym budżecie miasta odpowiedniej kwoty 

przeznaczonej na opracowanie pełnego raportu na temat zdrowia mieszkańców Suwałk. 

Podziękował za otrzymaną informację na temat zdrowia Suwalczan, ale raport ten niestety wymaga 

uzupełnienia.  

2. Radny wspomniał o sprawach związanych z  aktualnie obowiązującym Narodowym Programem  

Zdrowia, między innymi z ograniczeniem ryzyka zdrowia; zaapelował o przeznaczenie większej 

kwoty na  realizację programów ograniczających emisję pyłów oraz akcję edukacyjną  wśród 

społeczeństwa w tym zakresie. 

3. Radny poruszył temat poprawy zdrowia prokreacyjnego; zwrócił się z prośbą o  ocenienie                       

i rozważenie wprowadzenia programu pomocy parom starającym się  bezskutecznie o  potomstwo. 
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4. Radny poprosił o przeznaczenie środków finansowych na wzmocnienie bezpieczeństwa przejść 

dla pieszych. Dodał, że istnieje wiele możliwości proponowanych również przez Ministerstwo Spraw 

Wewnętrznych poprzez zainstalowanie świateł bocznych czy odblasków. 

5. Radny zaapelował o wyeliminowanie niedogodności i usterek na ścieżkach rowerowych, 

wskazując, że mimo starań jest jeszcze wiele dziur zwłaszcza na przejściach i zjazdach z chodników. 

6. Radny zapytał, czy istnieje możliwość, jeszcze przed wyborami samorządowymi, przedstawienia 

wyborcom  informacji o wkładzie finansowym Unii Europejskiej w realizowanych projektach na 

terenie Suwałk.  

7. Radny zaapelował  o zatrudnienie w Wydziale Spraw Społecznych osoby z wykształceniem 

medycznym, której zadaniem byłoby opracowywanie szczegółowych raportów zdrowotnych. 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Suwałk na rzecz Województwa 

Podlaskiego. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 45 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz –Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 46 do protokołu, 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    20 radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr LI/627/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk na rzecz Województwa Podlaskiego 

- stanowi załącznik nr 48 do protokołu 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały.                           

- załącznik nr 49 do protokołu.  
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Zdzisław Koncewicz- Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 50 do protokołu 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   21 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr LI/628/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat 

- stanowi załącznik nr 52 do protokołu 

 

 

Ad pkt 18 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie prawa 

własności nieruchomości z zasobu Gminy Miasta Suwałk w celu zwolnienia się                                                 

z zobowiązania zapłaty świadczenia pieniężnego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 53 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 54 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 55 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    21 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została podjęta  
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Uchwała LI/629/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie prawa własności nieruchomości z zasobu 

Gminy Miasta Suwałk w celu zwolnienia się z zobowiązania zapłaty świadczenia 

pieniężnego 

       - stanowi załącznik nr 56 do protokołu 

 

Ad pkt 19 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie prawa 

własności nieruchomości z zasobu Gminy Miasta Suwałk w celu zwolnienia się                         

z zobowiązania zapłaty odszkodowania. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 57 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 58 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 59 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –      21 radnych,   

 przeciw       –       0 

 wstrzymał się      –       0 

 

Jednogłośnie podjęta została 

Uchwała Nr LI/ 630/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie prawa własności nieruchomości z zasobu 

Gminy Miasta Suwałk w celu zwolnienia się z zobowiązania zapłaty odszkodowania. 

- stanowi załącznik nr 60 do protokołu 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Miasta Suwałk. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że w dniu 29 marca 2017 r. została podjęta uchwała nr 

XXXI/381/2017 w sprawie zmiany Statutu Miasta Suwałk. W oparciu o ustawę o ogłaszaniu 

aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych opracowuje się tekst jednolity 

Statutu Miasta Suwałk. W związku z powyższym przedstawiam projekt uchwały w  sprawie 

zmiany Statutu Miasta Suwałk 

 

 Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –     20 radnych,   

 przeciw       –      0 

 wstrzymał się      –      0 

 

 Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr LI/631/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

                                      w sprawie zmiany Statutu Miasta Suwałk 

- stanowi załącznik nr 61 do protokołu 

 

Ad pkt 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Alicji K. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer –Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię 

 - załącznik nr 62 do protokołu 

 

głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   20  radnych,   

 przeciw       –     0 radnych 

 wstrzymał się      –     0 radny 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr LI/632/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Alicji K. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

-stanowi załącznik nr 63 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 64 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 65 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 14 radnych,   

 przeciw       –   6 radnych  

 wstrzymał się      –   0   

 

Większością głosów została podjęta wraz z autopoprawkami 

Uchwała Nr LI/633/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok 

                                             -stanowi załącznik nr 66 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018 – 2038. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 67 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 66 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  14 radnych, 

 przeciw                 –    6 radnych 

 wstrzymał się      –   0  

 

Większością głosów została podjęta wraz z autopoprawkami 

 

Uchwała Nr LI/634/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 września 2018 r. 

sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2018 – 2038 

                                             -stanowi załącznik nr 69 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 24 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Czesław Renkiewicz - 

Prezydent Miasta Suwałk oraz wskazana osoba – Wiesław Lange Dyrektor ds. 

Eksploatacji ZBM TBS Sp. z o.o w Suwałkach.  
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Bogdanowi Bezdzieckiemu 

1. Wiesław Lange odpowiedział, że budynek przy ul. Sejneńskiej 22 w 100% jest własnością 

ZBM TBS, w którym mieści się 47 lokali mieszkalnych. W roku 2017 Zarząd zwrócił się                

z wnioskiem do Banku Gospodarstwa Krajowego o dofinansowanie remontu lecz w związku     

z tym, że 50% zasobów to lokale socjalne, wniosek został rozpatrzony negatywnie. Poczynione 

zostały starania, aby wyprowadzić mieszkające tam osoby do innych lokali. W bieżącym roku 

udało się wyprowadzić 22 rodziny z lokali socjalnych. W I kwartale 2019 r. zostanie ponownie 

złożony wniosek o dofinansowanie do Banku Gospodarstwa Krajowego. W przypadku 

otrzymania dofinansowania istnieje realna szansa, aby w III kwartale 2019 r.  rozpocząć remont 

generalny. Obecnie mieszka tam 20 rodzin. Do września 2019 r. zostaną one przeniesione do 

lokali zamiennych odzyskiwanych na bieżąco. Dodał, że przenoszenie lokatorów nie jest  

sprawą łatwą, gdyż nie zawsze najemcy wyrażają zgodę na zaproponowaną lokalizację. 

2. Prezydent odpowiedział, że w ostatnim okresie intensywnie urlopuje, chociaż z uwagi na 

swoje obowiązki nie jest to urlop ciągły. Poinformował, że do 21 października 2018 r. 

wykorzysta swój zaległy urlop w całości. Dotyczy to również Zastępców Prezydenta, którzy 

również wykorzystają swoje zaległe urlopy wypoczynkowe. Dodał, że Zastępcom Prezydenta 

nie przysługują  ekwiwalenty za niewykorzystane urlopy.  

3. Prezydent poinformował radnego, że odpowiedź na zapytanie jest przygotowana lecz                

z  powodu przebywania na urlopie, w dniu wczorajszym nie mógł jej jeszcze podpisać. 

Odpowiedź zostanie podpisana w dniu dzisiejszym. 

 

Andrzejowi Łuczajowi 

Prezydent zaznaczył, że problem wykorzystywania miejskich działek przylegających do 

prywatnych posesji jest powszechny. Niejednokrotnie, bez zgody samorządu, właściciele 

prywatnych posesji ponieśli duże nakłady finansowe poprzez ogrodzenie działek,  

pobudowanie altan czy urządzenie oczek wodnych. Nadmienił, że wielokrotnie podejmowane 

były działania, w celu  uregulowania tego problemu. Miasto oferowało do sprzedaży te tereny. 

Część osób skorzystało z oferty, ale były osoby, które stwierdziły, że korzystniejszą jest forma 

dzierżawy za niską stawkę. Wycena tych gruntów, przed propozycją sprzedaży mieszkańcom,  

przeprowadzana była wg wartości oszacowanej przez rzeczoznawcę. Przy sprzedaży niestety 

nie można udzielić  bonifikaty, gdyż przepisy prawa na to nie pozwalają. Zasugerował również, 

że  przy sprzedaży gruntów istnieje możliwość rozłożenia płatności maksymalnie na 10 lat. 

Prezydent dodał, że samorząd dąży do uregulowania korzystania z miejskich gruntów poprzez 

ich dzierżawę lub sprzedaż. Prezydent nie zgodził się z zarzutem bezprawnego podniesienia 

stawek. W Zarządzeniu Prezydenta zapisane są ceny minimalne. 

Prezydent powiedział, że zapozna się z pismem mieszkańców ul. Klasztorna. Stwierdził, że 

należy podejść kompleksowo do problemu i trzeba znaleźć satysfakcjonujące rozwiązanie dla 

obu stron. Odpowiedź na piśmie zostanie przekazana w terminie. 

 

Zdzisławowi Stanisławowi Ścięgajowi 

1. Prezydent odpowiedział, że nie zawsze uwarunkowania ekonomiczne pozwalają na 

rozwiązania zgodne z oczekiwaniami mieszkańców. Istnieje możliwość wydłużenia kursu ale 

wiele stoi na przeszkodzie jak czas pracy kierowców, czy zmniejszająca się liczba pasażerów. 
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Rocznie w Suwałkach z autobusów MZK korzysta ok. 3,5 mln pasażerów, autobusy 

przejeżdżają ok. 1,5 mln km, a każdy wozokilometr  to koszt. ok. 7,5 zł. 

W niedalekiej przyszłości zostaną wprowadzone zmiany w rozkładach i trasach komunikacji 

miejskiej i temat zgłoszony przez radnego zostanie przeanalizowany. 

2.Prezydent  stwierdził, że nie słyszał o inicjatywie Prezydenta PR w sprawie Narodowego 

Marszu w dniu 11 listopada. Dodał, że w tym dniu w Suwałkach będą zorganizowane miejskie 

uroczystości z okazji  100-lecia odzyskania Niepodległości, w związku  z powyższym zbiorowy 

wyjazd do Warszawy nie będzie zorganizowany. 

 

Karolowi Kornelukowi 

1. Prezydent poinformował, że cały czas prowadzone są rozmowy z prywatnymi 

przedsiębiorcami w sprawie przystąpienia do Programu Suwalska Karta Mieszkańca. W chwili 

obecnej wydano ok. 4000  kart, a grupa osób zainteresowanych stale wzrasta. 

2. Prezydent odpowiedział, że w chwili obecnej Samorząd nie ma szacunku, ile kosztowałby 

budżet zwolnienie wszystkich starszych osób z opłat za przejazd miejska komunikacją 

autobusową. 

3. Prezydent  poinformował, że w kwestii stojaków rowerowych przed szkołami nie ma 

żadnego problemu. Jeżeli dyrekcja jakiejkolwiek szkoły z terenu Suwałk zgłosi potrzebę 

zwiększenia ilości stojaków sprawa zostanie przekazana do Zarządu Dróg i Zieleni i  liczba 

stojaków zostanie zwiększona. 

4. Prezydent potwierdził, że z jego wiedzy wynika, że kierowcy faktycznie zbyt często jeżdżą 

z nadmierną prędkością ulicą Reja. Kiedyś padały propozycje aby ustawić tam progi 

zwalniające ale nie jest to możliwe z uwagi na fakt, że ulica Mikołaja Reja jest drogą 

wojewódzką. Zaradzić w tej sprawie może wyłącznie Policja. Przepisy drogowe powinny być 

przestrzegane przez wszystkich użytkowników dróg, a jeżeli dochodzi do ich złamania, to 

właściwe organy powinny się tym zająć. 

5. Prezydent poinformował, że doszły nowe zadania dla SODN-u i w związku z tym samorząd 

nie planuje zmniejszenia budżetu i zatrudnienia. Dalsze działania w stosunku do tej jednostki 

będą zależały od tego, czy program naprawczy będzie pozytywnie oceniony przez Kuratorium 

Oświaty w Białymstoku. 

 

Andrzejowi Pawłowi Chuchnowskiemu 

Prezydent zauważył, że bezsporną sprawą jest konieczność uregulowania zabytkowego zegara. 

Powiedział, że sprawą, przy pomocy specjalistów zajmie się ZDiZ, który zajmuje się Parkiem 

Konstytucji 3 Maja. 

 

Zbysławowi Wojciechowi Grajkowi 

1.Prezydent odpowiedział, że gromadzone są informacje mówiące o stanie zdrowia 

Suwalczan. Dodał, że jeżeli jest  potrzeba opracowania dokładniejszego raportu, 

zabezpieczenie środków finansowych w budżecie na przyszły rok na ten cel jest sprawą otwartą. 

2. Prezydent potwierdził, że zapylenie miasta to duży problem; wprawdzie sprawdza się 

program dotacji na wymianę źródeł ciepła, ale należy go zmodyfikować aby wysokość dotacji  

uzależnić od dochodu na 1 mieszkańca w danym gospodarstwie. Dodał, że na terenie kraju 

działa rządowy program termomodernizacji, który również będzie realizowany w naszym 

mieście, Jednym ze słabych punktów tego programu jest przyznanie dotacji powiązane                    
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z obligatoryjną pożyczką. Mieszkańcy obawiają się tego rozwiązania finansowego z uwagi na 

konieczność zaciągania pożyczek. Prezydent nadmienił, że środki  na akcję edukacyjną                 

w zakresie niskiej emisji pyłów będą zabezpieczone w przyszłorocznym budżecie. 

3. Prezydent poinformował, że partia Razem zwróciła do Prezydenta Miasta                                        

i Przewodniczącego Rady Miejskiej z wnioskiem o wdrożenie i  finansowanie programu               

in vitro. Sprawą tą powinna zająć się już nowa Rada Miejska. 

4. Prezydent powiedział, że w sprawie przejść dla pieszych jest jeszcze dużo do zrobienia.          

W chwili obecnej będzie wymieniane oświetlenie ulic na ledowe. Nowe rozwiązania techniczne 

poprawiające bezpieczeństwo na przejściach dla pieszych będą również brane pod uwagę             

i realizowane. 

5. Prezydent poinformował, że stan techniczny ścieżek rowerowych podlega stałym 

przeglądom i na bieżąco przeprowadzane są naprawy i konserwacje. 

6. Prezydent poinformował, że Miasto Suwałki w VII kadencji Rady Miejskiej, w okresie od 

grudnia 2014 r. do września 2018  pozyskały 130 mln zł ze środków Unii Europejskiej, które 

zostały wykorzystane na projekty inwestycyjne i pozainwestycyjne na rzecz rozwoju  

infrastruktury miasta. 

W tym miejscu podziękował za pomoc i przychylność obecnym na sesji Wicemarszałkowi 

Województwa Podlaskiego Pani Annie Naszkiewicz i  Członkowi Województwa Podlaskiego 

- Panu Bogdanowi Dyjukowi.  

 

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłych na LI sesje Rady Miejskiej w Suwałkach Panią Annę 

Naszkiewicz – Wicemarszałka Województwa Podlaskiego oraz Pana Bogdana Dyjuka – 

Członka Zarządu Województwa Podlaskiego. 

 

Ad pkt. 25 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

  

Andrzej Łuczaj – odniósł się do odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. Nie zgodził się, że     

w zawartych umowach dzierżawy stawki naliczone zostały prawidłowo. 

Łukasz Kurzyna – wyjaśnił, że umowy zawierane są na okres 3 lat. Po upływie tego terminu 

podpisywane są nowe umowy z innymi stawkami, zaś podczas trwania umowy stawki są 

waloryzowane. 

Andrzej Łuczaj wyraził swoje niezadowolenie wypowiedzą Pana Prezydenta, że ludzie 

stawiają ogrodzenia na miejskim gruncie sąsiadującym z ich prywatną własnością bez zgody 

Miasta. Zauważył, że skoro zajmują się gruntami miejskimi i płacą podatek to mają prawo 

ogrodzić ten teren. 

Zarzucił Włodarzom Miasta, że przez 40 lat nie udało się opracować planów zagospodarowania 

przestrzennego tych terenów.  

Czesław Renkiewicz powtórzył, że mieszkańcom przedstawiana była oferta sprzedaży, ale nie 

spotkała się z zainteresowaniem kupna. 

 

Bogdan Dyjuk podziękował Radnym za podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz Województwa Podlaskiego. Bez wsparcia 

Samorządu nie była by możliwa rozbudowa Wojewódzkiego Ośrodka Rehabilitacji                       

w Suwałkach. 
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Czesław Renkiewicz zaprosił na symboliczne rozpoczęcie budowy pasa startowego na lotnisku 

w Suwałkach, które odbędzie się w dniu dzisiejszym o godz. 14:00. 

 

Ad pkt. 26 

Zamknięcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień 17 października 

2018 r. o godz. 15:00 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Adama 

Mickiewicza 1.  

Jednocześnie przypomniał, że w tygodniu poprzedzającym obrady sesji odbędą się posiedzenia 

komisji.  

Przewodniczący zamknął LI  sesję Rady Miejskiej. Podziękował przybyłym za uczestnictwo  

a radnym za aktywny udział w obradach.  

 

Na tym protokół zakończono.                           

 

        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                  

Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  


